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W numerze m.in.: • Wywiad z Wójtem • Mikołajkowy marsz na orientację •
• Bajka • Sport w Gminie • Rozmaitości •

Po raz kolejny Cheerleaderki z „Hit 
Kobylnica”, „Mini Maxi”, „Midi Maxi” i 
„Maxi – Energa” Słupsk, „Atri” z Chorzowa 
oraz „Diabełki” i „Angeles” z Chojnic 
przy współudziale tańczących maluchów 
przebranych za wróżki, księżniczki, Mikołaje 
i inne postacie znanych bajek rozbawiły w 
sobotę 5 grudnia przybyłe na tę okazję do hali 
sportowej Zespołu Szkół Samorządowych w 
Kobylnicy dzieci i ich rodziców. Nie zabrakło 
też słodyczy, prezentów a przede wszystkim 
Świętego Mikołaja, w którego rolę tym razem 
wcielił się Zastępca Wójta – Sekretarz Gminy 
Jan Plutowski.
Wspaniałą imprezę, czyli Mikołajkowy 
Cheerleaders Show przygotowało Słupskie 
Stowarzyszenie Tańca Sportowego 
Cheerleaders Maxi pod wodzą jego Prezesa i 
Managera Zespołu Kordiana Zalewskiego przy 
współudziale Wójta Gminy Kobylnica i Gminnego 
Ośrodka Kultury. Była ona zwieńczeniem 
realizowanego przez Stowarzyszenie zadania 
publicznego pod nazwą „Organizacja zajęć 
tanecznych dla dzieci i młodzieży z terenu 
Gminy Kobylnica oraz organizacja imprez z 
udziałem zespołów tanecznych w 2009 roku.” 
Na tę szczególną okazję maluchy ze szkół 
podstawowych naszej Gminy przygotowywały 
się od kilku tygodni. Szykowały stroje, uczyły 
się tańczyć. Opłaciło się! Prezentacje zostały 

nagrodzone nie tylko gromkimi brawami, ale 
również paczkami ze słodyczami. Tradycji stało 
się zadość. W trakcie imprezy na przystrojonej 
świątecznymi ozdobami sali pojawił się Święty 
Mikołaj, który razem z prowadzącym imprezę 
Kordianem Zalewskim i czarną panterą zabawiali 
dzieci, rozdawali słodycze i prezenty. Z dużym 
podziwem i zainteresowaniem przyglądały się 
dzieci pokazom tanecznym cheerleaderek. 
Długo nie trzeba było czekać na zaproszenie 
do wspólnej zabawy. Wkrótce parkiet został 
wypełniony tańczącymi dziećmi, a na widowni 
zostali tylko rodzice. Mikołaj i pantera tańczyły 
z dziećmi obdarowując je cukierkami. W 
przerwach miedzy tańcami odbywały się 
konkursy, w których udział brali uczniowie ze 
szkół podstawowych naszej Gminy podzieleni 
na sześcioosobowe zespoły. Pierwszaki 
ubierały na czas choinkę, klasy drugie wzięły 
udział w konkursie na najpiękniejsze bajkowe 
przebranie, a klasy trzecie przygotowały 
kilkuminutowy występ dla Mikołaja. Wszystkie 
konkursy wypadły wzorowo, a każdy uczestnik 
konkursu otrzymał wielką paczkę. 
Mikołajkowa impreza dostarczyła dzieciom 
wiele radości i zabawy, a organizatorzy obiecują 
powtórzyć ją za rok. Teraz dziękują serdecznie 
pracownikom i dyrekcji ZSS w Kobylnicy oraz 
wolontariuszom za pomoc w jej organizacji. 

TW

Cheerleaders show

Z okazji Świąt Bożego Narodzenia
Życzymy Naszym Mieszkańcom

wiele radości przy wigilijnym stole,
ciepła płynącego z rodzinnej 

atmosfery,
życzliwości w dzieleniu się opłatkiem,
wzajemnego zrozumienia i spokoju.
Niech te Święta przyniosą zdrowie

i spełnienie marzeń.
Życzymy także,

aby w świątecznym nastroju
wszyscy Mieszkańcy Gminy 

Kobylnica
weszli w pełen sukcesów
i pomyślności Nowy Rok.

Przewodniczący Rady
Gminy Kobylnica
Józef Gawrych

Wójt
Gminy Kobylnica
Leszek Kuliński
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17 grudnia 2009

Porządek sesji:

1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Gminy
  – stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXVIII/2009 z sesji
  Rady Gminy z 26 listopada 2009 r.
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy
  o działaniach podjętych w okresie
  międzysesyjnym.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy
  w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z wykonania zadań
  Straży Gminnej w Kobylnicy.
7. Przedstawienie rocznych sprawozdań
  z pracy stałych komisji Rady Gminy Kobylnica.
8. Informacja z przebiegu pracy Rady Gminy
  Kobylnica za rok 2009.
9. Przyjęcie projektów uchwał Rady Gminy
  w sprawie:
  - określenia minimalnych stawek czynszu za
    dzierżawę gruntów komunalnych,
  - zmiany uchwały w sprawie wspólnej realizacji
    zadań w zakresie przebudowy dróg powiatowych
    nr 1153 G i 1158 G oraz udzielenia pomocy
    finansowej Powiatowi słupskiemu,
  - o zmianie uchwały w sprawie budżetu Gminy
    Kobylnica na 2009 r., oraz o zmianie w budżecie
    Gminy Kobylnica na 2009 rok,
  - przekazania środków finansowych dla Komendy
    Wojewódzkiej Policji w Gdańsku,
  - udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej
    Choszczno na dofinansowanie zadań 
    inwestycyjnych,
  - wspólnej realizacji zadań w zakresie przebudowy
    drogi powiatowej nr 1153 oraz udzielenia pomocy
    finansowej Powiatowi Słupskiemu,
  - uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica
    na rok 2010:
      a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz
          z uzasadnieniem oraz
          ewentualnymi autopoprawkami,
      b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby
          Obrachunkowej w Gdańsku,
      c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu
          Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa
          oraz wniosków  radnych,      
      d) wystąpienie Wójta Gminy,      
      e) debata nad projektem uchwały,
      f) głosowanie nad projektem uchwały
          budżetowej.  
8. zaciągnięcia długoterminowego kredytu
  bankowego w 2010 roku,  
9. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki
  Uzależnień na 2010 rok.
10.Wolne wnioski i zapytania.
11. Zakończenie XXXIX sesji Rady
  Gminy Kobylnica.

Rada Gminy
uchwaliła

15 grudnia w sali Gminnego 
Ośrodka Kultury w Kobylnicy 
miało miejsce uroczyste 
zakończenie projektu” Krok do 
Przodu” w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 
Europejskiego Funduszu 
Społecznego, którego 
realizacją w okresie od czerwca 
do grudnia 2009r. zajmował się 
Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Kobylnicy. W projekcie 
uczestniczyło 15 nieaktywnych 
zawodowo osób z terenu 
Gminy Kobylnica. Uczestniczyli 
oni w warsztatach w zakresie wsparcia 
psychologicznego, doradztwa zawodowego, 
warsztatach prawnych, oraz w szkoleniach 
zawodowych, takich jak: opiekun osoby starszej, 
stylizacja paznokci, fryzjer, obsługa kasy 
fiskalnej i komputera, oraz operatora wózków 
jezdniowych. W uroczystym zakończeniu 
projektu wzięli udział Sekretarz Gminy Kobylnica 
Pan Jan Plutowski, oraz dyrektor Ośrodka 
Szkoleniowo-Badawczego „Wiedza” w Słupsku 
Pan Henryk Porożyński. Przy skromnym 

Projekt „Krok do Przodu”

Galą przyznania nagród za konkurs plastyczny 
zakończyła się 20 listopada w Kwakowie druga 
edycja projektu społecznego „Historia w szkło i 
farby zaklęta”. Konkurs pod patronatem Starosty 
Słupskiego Pana Sławomira Ziemianowicza 
„ Piękna Polska cała, ale nasza Gmina 
najpiękniejsza” wyszedł poza granice Gminy 
Kobylnica. Wzięły w nim udział dzieci i młodzież 
z Powiatu Słupskiego. Na konkurs wpłynęło120 
interesujących prac wykonanych różnymi 
technikami malarskimi począwszy od kredki po 
przez farby akwarelowe, plakatowe i olejne. Były 
również prace wyklejane plasteliną, skrawkami 
papieru, wykonane techniką komputerową i 
linorytem. Prace przedstawiały naszą piękną 
Gminę i Ziemię Słupską. Komisja wysoko oceniła 
poziom nadesłanych prac. Dokonano wyboru 
30 prac, z których 23 nagrodzono. Pierwsze 
miejsca przyznano Marioli Polechońskiej z 
Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Damnicy, 
Katarzynie Chowaniec z SP 
w Kwakowie, Szymonowi 
Krzewinie z SP w Charnowie i 
Ewelinie Adamczyk ze świetlicy 
w Kwakowie. Drugie miejsca 
otrzymały prace Estery Opali 
ze świetlicy w Kwakowie, Kingi 
Krzywali z Ośrodka Szkolno 
Wychowawczego w Damnicy 
i Katarzyny Stankiewicz ze 
SP w Kwakowie. Trzecie 
miejsca przyznano Paulinie 
Koniecznej ze świetlicy 

Tym razem w szerszym gronie.

poczęstunku i w miłej atmosferze uczestnicy 
projektu „Krok do Przodu” podzielili się swoimi 
przeżyciami, wyrażając jednocześnie chęć 
dalszego uczestnictwa w nim w przypadku jego 
kontynuacji w 2010 roku. Wszyscy uczestnicy 
otrzymali gminne kalendarze na 2010 rok, 
oraz pamiątkowe gadżety. Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Kobylnicy składa serdeczne 
podziękowania wszystkim uczestnikom Projektu 
„Krok do Przodu” za miłą i owocną współpracę 
przy jego realizacji.            Anna Łabik

w Kwakowie, Magdalenie Frej z Ośrodka 
Szkolno Wychowawczego w Damnicy, Pawłowi 
Janikiewiczowi z SP w Kończewie i Karolinie 
Maszkowskiej z SP w Zaleskich. Przyznano 
też 11 wyróżnień oraz 5 statuetek dla instytucji, 
które nadesłały najwięcej prac swoich 
podopiecznych. Nagrody, dyplomy i upominki 
wręczył Starosta Sławomir Ziemianowicz 
oraz Zastępca Wójta Gminy Kobylnica Jan 
Plutowski Obecni wysłuchali też historii Ziemi 
Słupskiej przedstawioną przez historyka dr 
Tomasza Katafiasza z uwzględnieniem historii 
wsi Kwakowo. Szczególne zainteresowanie 
wzbudziły mało znane fakty i legendy. W 
spotkaniu udział wzięli również przedstawiciele 
instytucji współpracujących z „Powiatową 
Spółdzielnia Socjalną” w Kwakowie 
pomysłodawcy i wykonawcy projektu „Historia 
w szkło i farby zaklęta.

Urszula Cudziło 
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-Kończy się rok. Przyszedł czas na jego 
podsumowanie. Czy był to ciężki rok dla 
Pana Wójta, dla Gminy i czy wyróżnił się 
czymś szczególnym?
-Nie był łatwy, ale oceniam go jako dobry, choć 
trudny ze względu potrzeb. Mimo, że co roku 
dysponujemy większym budżetem nie załatwia 
to wszystkich problemów. Tak jak w domu, 
gdy zdarzy się większy dochód to, wzrastają 
i potrzeby. Jest to naturalne i zrozumiałe, że 
mieszkańcy oczekują większej ilości inwestycji i 
wydatków na bieżące działania Gminy. Wszystkie 
jednak założenia inwestycyjne przebiegały 
prawie bezproblemowo. Moja opinia dobrego 
roku 2009 pokrywa się z opinią, jaką wyraziła 
Rada Gminy na ostatnim posiedzeniu. Myślę, że 
i mieszkańcy również podzielają tę opinię. Tym 
bardziej, że zostaliśmy uznani jako najlepszy 
samorząd w kraju w ostatnim dziesięcioleciu. 
Wynika to z najnowszego rankingu „Najlepsze 
gminy i powiaty” przeprowadzonym przez 
ekspertów Związku Powiatów Polskich. Nasza 
Gmina od lat zajmuje czołowe lokaty w kraju 
i województwie. Sukcesy zawsze cieszą, 
ale i mobilizują do kolejnych zadań. Chociaż 
zastrzegam, że wiem o ogromnych jeszcze nie 
zrealizowanych, potrzebach poszczególnych 
sołectw. 2009 rok był również szczególny dla 
mnie osobiście. W tym roku jedna z moich córek 
obdarzyła mnie wnuczką. Jestem szczęśliwym 
dziadkiem. Zaczął się dla mnie nowy rozdział w 
moim życiu skłaniający do wielu refleksji.
-Która zrealizowana inwestycja w 2009 r 
najbardziej Pana cieszy?
-Wymienię trzy według mnie najważniejsze 
inwestycje, chociaż  było ich zdecydowanie 
więcej. Zacznę od zakończonego I etapu 
projektu zakładającego połączenie ulicy 

WYWIAD Z WÓJTEM

Poznańskiej ze Szczecińską poprzez budowę 
wiaduktu nad torami. W tym celu wybudowane 
zostało na ul. Prof. Poznańskiego Rondo 
Rzemieślników i nowa ulica Kilińskiego 
łącząca ulicę Grottgera w Słupsku z ulicą 
Kolejową w Kobylnicy. Bardzo ważną 
inwestycją, którą udało się nam zrealizować 
jest zakończenie II etapu budowy kanalizacji 
w Gminie Kobylnica. Skanalizowanych zostało 
kolejnych 10 miejscowości. Są to Łosino 
(tranzyt), Zajączkowo, Kwakowo, Komiłowo, 
Lubuń, Żelki, Żelkówko, Kruszyna, Sierakowo 
i Kończewo. Nie mniej znaczącym zadaniem 
było rozpoczęcie przebudowy drogi powiatowej 
na odcinku Reblino – Wrząca w które Gmina 
wniosła znaczący wkład finansowy.
- Na jakie inwestycje mogą liczyć mieszkańcy 
w przyszłym roku?
-Do najważniejszych należeć będzie rozpoczęta 
w grudniu budowa Centrum Administracyjno 
– Kulturalnego, w którym pomieszczenia 
znajdą kolejno policja, Straż Gminna, Ośrodek 
Pomocy Społecznej i Gminny Ośrodek 
Kultury. Do ważnych zadań należeć będzie 
kontynuacja budowy drogi Reblino – Wrząca, 
termomodernizacja budynków szkolnych w 
Słonowicach i Sycewicach, budowa budynku 
socjalnego w Kwakowie i bardzo ważne zadanie, 
jakim jest budowa kanalizacji w Luleminie, 
Kuleszewie i Sycewicach.
-Kończy Pan trzecią kadencję Wójta Gminy 
Kobylnica. Czy wszystkie zamierzenia udało 
się Panu zrealizować?
-Nie jest możliwe zrealizowanie wszystkich 
potrzeb i zamierzeń. W dużej mierze zależy to 
od możliwości finansowych Gmin, a w części od 
przyczyn obiektywnych, niezależnych od nas 
samych.. Uważam, że zakładane plany zawarte 
w strategii rozwoju Gminy zrealizowane zostaną 
w 80%, co jest niezłym wynikiem. 
-Wracając do początku Pana pracy czy 
jest coś, co najbardziej utkwiło Panu w 
pamięci?
-Utkwiło mi mnóstwo rzeczy. Jednak 
największym wyzwaniem była dla mnie 
budowa I etapu kanalizacji, którą objęliśmy 
Kobylnicę, Łosino, Widzino i Bolesławice. Było 
to dla mnie wielkie wyzwanie wymagające wielu 
cierpliwości naszych mieszkańców i wyrzeczeń 
finansowych. Drugą ważną sprawą była budowa 
długo oczekiwanej hali sportowej wraz z 
modernizacją szkoły podstawowej i gimnazjum 
w Kobylnicy. Zresztą, każdą prowadzoną 
inwestycję w Gminie traktowałem, jak by była 
najważniejsza. Dzisiaj widzimy jak wszystko 
dookoła zmienia się na lepsze, ładniejsze, 
bardziej funkcjonalne. 
-Zbliżają się święta. Jakie potrawy zagoszczą 

u Państwa Kulińskich na wigilijnym stole?
-Tradycyjne pierogi z kapustą i grzybami, 
barszcz z uszkami (to specjalność żony, klei 
znakomite uszka), będą też ryby pod różnymi 
postaciami oraz ciasta.
-Czego na Święta Bożego Narodzenia ży-
czyłby pan Mieszkańcom Gminy Kobylnica?
-Życzę naszym Mieszkańcom spokojnych i 
radosnych Świąt Bożego Narodzenia, aby 
spełniły się im w nadchodzącym roku wszystkie 
marzenia, aby byli zadowoleni z naszych 
poczynań życzę też wszystkim, aby dopisywało 
zdrowie, żeby nie było trosk i zmartwień, 
żeby we wszystkich domach gościł uśmiech i 
optymizm. 
-Dziękuję za rozmowę.

Z wójtem Gminy Kobylnica Leszkiem Kulińskim o mijającym roku i zamierzeniach w przyszłym roku rozmawia 
Tomasz Włodkowski.

Budowę Centrum Administracyjno – 
Kulturalnego przy ulicy Wodnej w Kobylnicy 
wraz z parkingami i przyłączami za kwotę 8 587 
738,09 zł rozpoczęła Spółka z o. o. „Elwoz” z 
Miechucina. Zakres robót przewiduję budowę 
czterech segmentów w trzech etapach. I etap 
to budowa jednokondygnacyjnego segmentu z 
użytkowym poddaszem z przeznaczeniem na 
Posterunek Policji. II etap przewiduje budowę 
segmentu dwukondygnacyjnego dla Straży 
Gminnej i jednokondygnacyjnego dla Ośrodka 
Pomocy Społecznej. W III etapie wybudowany 
będzie dwukondygnacyjny segment dla 
Gminnego Ośrodka Kultury. Całkowita 
powierzchnia zabudowy wyniesie 1 089,22 m2. 
Termin zakończenia budowy Centrum to 25 
czerwca 2012 r.

TW 

Ruszyła budowa 
„Centrum”
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W listopadzie w siedzibie Centrum Olimpijskiego 
PKOL w Warszawie odbyło się podsumowanie 
zorganizowanego przez Krajowe Zrzeszenie 
Ludowych Zespołów Sportowych przy 
współudziale Ministerstwa Sportu i Turystyki 
konkursu „Karol” na najlepszą inicjatywę z 
zakresu upowszechniania kultury fizycznej ze 
środowisk wiejskich. Do konkursu zgłosiły się 
164 jednostki organizacyjne z całej Polski, które 
zorganizowały w okresie od kwietnia do końca 
września tego roku masowe imprezy sportowo 
– rekreacyjne. Z każdego województwa zostały 

Ludzka głupota nie zna granic, a zwłaszcza głupota 
młodych, czego dowód dają często wypisując obraźliwe 
hasła, wulgarne słowa i malując w większości niezrozumiałe 
dla siebie symbole na obiektach publicznych. Nienawiść, 
brak tolerancji i demonstracja siły bijące ze ścian wielu 
obiektów, nie tylko szpecą wizerunek Gminy, ale też 
uczą nowe pokolenia skrzywionego spojrzenia na świat. 
Samorząd Gminy Kobylnica nakładem dużych pieniędzy 
uzyskanych głównie z naszych podatków zmienia oblicze 
naszej Gminy. Powstają nowe chodniki, asfaltowe drogi, 
estetyczne przystanki autobusowe. Nowe inwestycje 
trafiły też do Zagórek. Wybudowano tam zatokę 
autobusową z przystankiem i położono na wiejskiej 
drodze asfalt. W podzięce za te starania miejscowi 
wandale zamalowali wiatę przystanku autobusowego 
wulgaryzmami. Wcześniej wytłukli w niej szyby. W swej 
naiwności nie wiedzą, że koszty napraw pochodzą z 
kieszeni ich rodziców – płatników podatku. Straż Gminna 
z policją dysponuje wystarczającą ilością środków i 
pracowników, aby ustalić sprawcę lub sprawców tego 
czynu. Wszyscy mamy nadzieję, że poniesie on lub oni 
zasłużoną karę.          TW

W podzięce za asfalt

Nagrodzony „Bieg Olimpijski”

wybrane po 2 inicjatywy, które przeszły do 
finału krajowego. W finale znalazły się zatem 
32 jednostki. Uczniowski Klub Sportowy 
„Olimpijczyk” w Kwakowie z inicjatywą „Bieg 
Olimpijski” zajął VI miejsce premiowane 
pamiątkowym pucharem i nagrodą pieniężną 
w wysokości 12 000 zł na zakup sprzętu 
sportowego. Nagroda pieniężna ufundowana 
została ze środków Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej. Nagrodę osobiście odebrał Dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury w Kobylnicy 
Zbigniew Podolak.          TW

Kilkadziesiąt kartek świątecznych wypisali 
uczniowie Szkoły Podstawowej w Kobylnicy. 
Życzenia trafią do żołnierzy przebywających 
na misji w Afganistanie.
Kolorowe kartki świąteczne przyozdobione 
choinkami i śnieżynkami wykonane zostały 
przez uczniów klas IV, V i VI Szkoły 
Podstawowej Zespołu Szkół Samorządowych 
w Kobylnicy. Znalazły się w nich własnoręcznie 
wypisane życzenia świąteczne. Kartki na pewno 
przyniosą wiele radości naszym żołnierzom 
przebywającym daleko od swoich bliskich.

Samorząd Uczniowski

Pamiętali
o żołnierzach
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Przy Gminnym Ośrodku Kultury w Kobylnicy 
zawiązał się Klub Seniora. Jego prezesem 
została Pani Teresa Żyszkowska. Klub liczy 
blisko 30 osób i ma już za sobą imprezę 
Mikołajkową, podczas której wyśmienicie 
się bawiono przy muzyce Zbyszka Jelonka. 
Udanie też zadebiutował podczas sobotniego 
Mikołajkowego marszu na orientację zdobywając 
w kategorii TO – klasa otwarta pamiątkowy 
puchar. Panie i panowie z Klubu Seniora 
zapraszają chętnych do udziału w zajęciach 
klubowych, bo przecież na emeryturze najlepiej 
jest realizować swoje pasje.        TW

Pilotażowy program “Owoce w szkole” 
obejmuje uczniów z klas I-III w polskich 
podstawówkach. Jego celem jest zmiana 
nawyków żywieniowych dzieci przez 
wprowadzenie owoców i warzyw do 
codziennej diety i propagowanie zdrowego 
odżywiania. Jest o co walczyć, bo Polacy 
jedzą najmniej owoców i warzyw w całej Unii 
Europejskiej.
Choć do finansowanego przez UE i rząd RP 
programu “Owoce w szkole” zgłosiło się 9 tys. 
szkół, to program ten w większości dużych miast 

Celem działalności Stowarzyszenia 
Joannitów jest: ratownictwo medyczne 
oraz ochrona ludności, wspieranie ofiar 
wypadków i klęsk żywiołowych, pomoc 
socjalna, w tym poradnictwo rodzinne 
oraz poradnictwo dla osób uzależnionych, 
wspieranie ochrony zdrowia i propagowanie 
zdrowego trybu życia, działalność 
dydaktyczna i wychowawcza, skierowana na 
wspieranie indywidualnego rozwoju dzieci i 
młodzieży oraz na wychowanie w szacunku 
do drugiego człowieka, działalność 
charytatywna, prowadzenie stacjonarnych 
placówek pielęgnacji osób chorych i w 
podeszłym wieku.
2 października i 6 listopada na zaproszenie 
pani Małgorzaty Aziukiewicz współpracującej 
z organizacjami pozarządowymi gościli w 
Zespole Szkół Samorządowych w Sycewicach 
Joannici z Regionalnego Oddziału Pomorskiego 
Stowarzyszenia Joannici Dzieło Pomocy 
ze Słupska. Przeprowadzili dla uczniów 
Szkoły Podstawowej i Gimnazjum cztery 45-
minutowe pokazy udzielania pierwszej pomocy. 
Realistyczne pokazy udzielania pierwszej 
pomocy od zawsze spotykają się z wielkim 
zainteresowaniem osób, które na co dzień nie 
mają styczności z ratownictwem. Uczniowie 
naszej szkoły uczestniczący w pokazie mogli 
zobaczyć na własne oczy jak pomóc osobie, u 
której nie jest wyczuwalny oddech bądź też ma 

Zostań ratownikiem

krwotok z nosa, atak epilepsji, złamaną nogę 
lub rękę czy też wbite ciało obce. Wolontariusze 
Joannitów przedstawili także prawidłowy 
przebieg wywiadu z poszkodowanym oraz 
przekazali dużo ważnych informacji na temat 
wzywania pogotowia ratunkowego na miejsce 
zdarzenia. Każdy odważny uczeń mógł 
spróbować swoich sił przy bandażowaniu ran 

czy też zmierzyć się z resuscytacją krążeniowo-
oddechową. Joannici Oddziału Pomorskiego 
zostali bardzo mile przyjęci przez uczniów 
jak i nauczycieli szkoły. Nasza współpraca z 
młodymi ratownikami będzie kontynuowana 
w zakresie warsztatów dla wolontariuszy z 
zakresu ratownictwa medycznego.

MA

Klub Seniora
już działa

Zamiast batonika zjedz marchew
skończył się porażką, większość dzieci z tych 
placówek nie dostanie zdrowych przekąsek. 
Powód? Dostawcy wycofują się, bo uznali, że 
im się to nie opłaca. Bo wymagania były ostre 
- owoce muszą być umyte, warzywa pokrojone 
- wszystko w łatwym do otworzenia woreczku, 
a zwrot poniesionych kosztów firmy dostaną 
dopiero po wielu miesiącach i rozliczeniu z 
Agencją Rynku Rolnego. W naszej Gminie 
kosztem 61 tys. zł udało się program nawet 
rozszerzyć. Zdrowe przekąski chrupią wszystkie 
dzieci począwszy od zerówki na VI klasie 

kończąc w pięciu gmin-
nych podstawówkach. Za- 
decydował o tym Wójt 
Leszek Kuliński. Pomogli 
także szefowie Agencji 
Rynku Rolnego z Gdyni. 
- Na targach rolnych 
znaleziono sadownika 
gotowego sprzedać 
dzieciom jabłka po 80 
groszy za kilogram, 
a dostawca warzyw i 
owoców podpisał umowy 
ze wszystkimi pięcioma 
szkołami w Gminie.

TW
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Jak co roku w szkołach na 
terenie Gminy Kobylnica 
dzień 6 grudnia jest 
szczególnym dniem dla 
najmłodszych członków 
społeczności szkolnej. W 
tym roku również, tylko 
już nieco wcześniej, ze 
względu na ogrom pracy, 
zgodnie z tradycją do szkół 
zawitał Święty Mikołaj. 
Pod czapką Mikołaja 
ukryty był Wójt Gminy Pan 
Leszek Kuliński. Odwiedził 
najmłodsze dzieci pięcio i 
sześcioletnie oraz uczniów 
klas pierwszych. Nie 
zapomniał również o przedszkolakach z Domu 
Przedszkolaka w Kobylnicy - „Pluszowego 
Zakątka”. Zabawa w klasach odbywała się 
w miłej i radosnej atmosferze. Nie obyło się 
bez piosenek i wierszyków recytowanych 
przez uczniów. Mikołaj, aby sprawdzić czy 
dzieci były grzeczne obejrzał ich dzienniczki 
z uwagami, omówił oceny z zachowania i 
naukowe osiągnięcia dzieci. Nawet ci “mniej 

Po raz kolejny Samopomocowe Stowarzyszenie 
Kobiet „Wiejskie Klimaty” zorganizowały 
dzieciom ze Świetlicy Środowiskowej w 
Kobylnicy wieczór wigilijny w ramach realizacji 
działań profilaktycznych i opiekuńczo-
wychowawczych pod nazwą „Wigilia 2009”. 
Tym razem dzieci zaproszone zostały 15 
grudnia do pięknie przystrojonej sali gościńca 
„Złoty Krąg” w Kobylnicy. Czekał na nich 
zastawiony świątecznymi przysmakami stół, na 
którym królowały pierogi z kapustą i grzybami, 
ryba po grecku, barszczyk z uszkami, sałatki., 
owoce i słodycze. Dzieci przyszły razem ze 
swoim rodzeństwem i rodzicami. Do wigilijnego 
stołu zasiedli również Wójt Leszek Kuliński, 
jego zastępca Sekretarz Jan Plutowski, ksiądz 
Ryszard Świrydziuk, Kierownik OPS Anna 
Łabik, członkinie Stowarzyszenia „Wiejskie 
Klimaty” z Prezesem Ireną Remus oraz 
wolontariusze z Gimnazjum ZSS w Kobylnicy. 
Jednak największą radość dzieciom sprawiły 
paczki, które osobiście wręczył Święty Mikołaj”. 
W tym roku był to wyjątkowo „obfity” Mikołaj. 
Dzieci otrzymały w ramach realizowanego 
programu przez stowarzyszenie kobiet 50 
paczek. Drugie tyle ufundowała Gmina 
Kobylnica. Ponadto 10 rodzin otrzymało paczki 
przygotowane przez Stowarzyszenie Sołtysów 
Gminy Kobylnica. Wieczór wigilijny umilił występ 
teatrzyku „Krokusiki” z Centrum Trzeźwości 
w Słupsku. Samopomocowe Stowarzyszenie 
Kobiet „Wiejskie Klimaty” serdecznie dziękuje 
Wójtowi Gminy Kobylnica, Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej, Państwu Czołpińskim oraz 
wolontariuszom z Gimnazjum w Kobylnicy za 
wsparcie i pomoc w organizacji wigilii.

TW

12 grudnia w Kobylnicy odbyło się wigilijne 
spotkanie Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP 
z udziałem prezesów i naczelników jednostek 
OSP z terenu Gminy Kobylnica, samorządowych 
władz gminnych, kierowników gminnych 
jednostek i kierowników referatów Urzędu 
Gminy. W roli gospodarza tego spotkania 
wystąpił Prezes Zarządu Gminnego OSP – Wójt 
Leszek Kuliński. W wigilijnym spotkaniu wzięli 
udział także Komendant Miejski PSP w Słupsku 
bryg. Andrzej Gomulski i Wiceprezes Zarządu 
Powiatowego OSP Andrzej Krzywulski. Zebranie 
było doskonałą okazją do podsumowania 
rocznej służby strażackiej. Poziom i 
wyszkolenie gminnych jednostek OSP zostały 

Obfity MikołajŚwięty Mikołaj
odwiedził nasze szkoły

grzeczni”, po obiecaniu poprawy, otrzymali 
prezenty, bo jak wiemy Św. Mikołaj ma wielkie 
serce. Zachwycony atmosferą, jaka panowała 
w szkołach obiecał przyjechać za rok.
Tyle radości można było sprawić dzieciom 
dzięki Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Kobylnicy oraz  
hojności Dyrektora  C.H. REAL,- w Kobylnicy 
Pani Joanny Kopeć. Serdecznie dziękujemy.

Iga Bekiesza

STRAŻACKA WIGILIA
wysoko ocenione zarówno przez Komendanta 
Miejskiego bryg. Andrzeja Gomulskiego jak i 
przez Prezesa Zarządu Gminnego dh Leszka 
Kulińskiego. Świadczą o tym wysokie lokaty na 
zawodach pożarniczych oraz zademonstrowane 
umiejętności podczas ćwiczeń ratowniczo – 
gaśniczych w Kończewie, gdzie jednostki OSP 
pod kierownictwem Komendanta Gminnego 
kpt. Roberta Smysło sprawnie przeprowadziły 
akcję ratowniczą przy pozorowanym wypadku 
samochodowym z udziałem pieszego. Kończąc 
oficjalną część zebrania Wójt Leszek Kuliński 
i zaproszeni goście w krótkich, serdecznych i 
ciepłych wystąpieniach dziękowali strażakom 
ochotnikom za ich całoroczny trud i poświęcenie 

życząc jednocześnie 
spokojnych i szczę-
śliwych Świąt Bożego 
Narodzenia oraz 
wszelkiej pomyślności 
w nowym 2010 roku. 
Chwilę później padło 
wiele podobnych z  
serca płynących ży-
czeń, gdy wszyscy 
polskim obyczajem 
przełamali się opłat-
kiem. To wszystko łą-
czy strażaków mocną 
więzią.        TW
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Mikołajkowy Marsz na Orientację
Tradycyjnie już początek grudnia to czas spotkań 
ze Świętym Mikołajem. 12 grudnia Ponad 
260 osób z Kobylnicy ,Słupska, Redzikowa, 
Kończewa, Ustki, Bytowa, Kościerzyny, Lęborka 
postanowiło poszukać tego sympatycznego 
brodacza w zimowej scenerii w Płaszewie 
podczas Mikołajkowego marszu na orientację. 
Uczestnicy Mikołajkowych marszów muszą 
prawidłowo pokonać przygotowaną przez 
organizatorów trasę. Budowniczowie trasy: 
Mariola Kasprzak, Asia Ploch i Mirosław 
Gintrowicz zadbali o to żeby nie było za łatwo… 
no i nie było. W plenerze wcale nie jest prosto 
odnaleźć jakiś konkretny cel, drzewa i drogi są 
podobne do siebie. Zejście z właściwej trasy 
to kwestia małej nieuwagi, dowiedziały się o 

tym uczestniczki z Ustki, które miały kłopoty 
z dotarciem do mety. Natomiast najlepsi w 
poszczególnych kategoriach otrzymali puchary 
i nagrody, ufundowane przez organizatorów, 
czyli: Gminę Kobylnica, Stowarzyszenie 
Proekologiczne „Słupia”, Park Krajobrazowy 
Dolina Słupi, Nadleśnictwo Warcino, Gminny 
Ośrodek Kultury w Kobylnicy. W Mikołajkowym 
marszu po raz pierwszy z powodzeniem wziął 
udział Klub Seniorów wystawiając drużynę 
w składzie: Wanda Kochman, Jadwiga 
Kędyś, Władysława Jórczykowska, Czesława 
Bubnowska, Izabela Zalewska i Danuta Kozicka 
zdobywając w kategorii TO – trasa otwarta I 
miejsce.

Red. 

Klasyfikacja indywidualna:
Kategoria TD - szkoły podstawowe:

Miejsce Chłopcy i drużyny mieszane Dziewczęta

I

Sebastian Gołąb 
Kowal Kinga 

Żołnierczyk Marta 
Szyca Karolina 

SP Kobylnica

Pióro Patrycja 
Borowińska Ewa 

Susłow Julia  
Ostrowska Agata 

SP Kobylnica

II

Rudnik Cezary 
Niewiadomski Patryk 

Horodiuk Jakub 
Katschke Norbert 

SP Kończewo

Charko Agnieszka 
Gregorczyk Wioleta 

Rutkowska Aleksandra
Zuszek Alicja 

SP 2 Ustka

III 

Cybulski Szymon 
Kopania Krzysztof 
Gryglewicz Filip 
Fabich Krzysztof 

SP Kobylnica

Żukowska Klaudia 
Mazurek Zofia 
Spała Justyna 
Stolarczyk Ewa 

SP Kobylnica

Kategoria TD - szkoły gimnazjalne :

Miejsce Chłopcy i drużyny mieszane Dziewczęta

I Zawada Daniel  
Kamiński Patryk  

Gimnazjum 
Kobylnica

Rosołek Agata  
Przyborek Agnieszka  

Gimnazjum 
Kobylnica

II Rybak Jarosław  
Szymanek Łukasz 

Gimnazjum 
Kobylnica

Cybulska Beata 
Dudka Monika  

Gimnazjum 
Kobylnica

III Bekiesza Marcin  
Skutera Piotr  

Gimnazjum 
Kobylnica

Adler Emilia  
Sobczak Aleksandra 

Gimnazjum 
Kobylnica

Klasyfikacja drużynowa:
Puchary w klasyfikacji szkół gimnazjalnych:

I miejsce- Gimnazjum w Kobylnicy. 
Puchary w klasyfikacji szkół podstawowych:

I – SP Kobylnica, II- SP Kończewo, III- SP 2 Ustka, IV- Redzikowo. 
W kategorii TP- trasa początkowa:

I – SP 2 Ustka, II- Przedszkole nr 10 w Słupsku, III- SP w Kwakowie 

Kategoria TJ – trasa juniorów (indywidualna)
I - Urban Arkadiusz, II - Klimek Marcin, III - Grabski Mateusz 

Najlepsze grupy  studentów:
I-Geografia z Przyrodą, II- Geografia – Kształtowanie i Ochrona Środowiska
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W sobotę 28 listopada do hali sportowo – widowiskowej ZSS 
w Kobylnicy przybyło ponad 300 starszych mieszkańców 
Gminy Kobylnica, aby uczestniczyć w obchodach Dnia Seniora, 
zorganizowanego przez Wójta Gminy Kobylnica i Gminny Ośrodek 
Kultury przy ogromnym wsparciu finansowym Rad Sołeckich. Po 
obejrzeniu bogatego programu artystycznego wszyscy świetnie 
bawili się na parkiecie. 
Seniorzy wypełnili całą salę gimnastyczną zasiadając przy stołach 
bogato zastawionych przekąskami, owocami i słodyczami. – Cieszę 
się, że tak wielu przybyło Was na dzisiejszą uroczystość – powiedział 
Wójt Leszek Kuliński. – Składam Wam najserdeczniejsze życzenia w 
imieniu własnym, jak i całej Rady Gminy Kobylnica. Życzę też, aby 
takie wyjątkowe jak dzisiaj chwile rozświetlały Wam długie, jesienne 
i zimowe wieczory, aby były pełne dobroci serca. Takie spotkania są 
potrzebne, bo wszystkich nas integrują. Po życzeniach przyszedł czas 
na odśpiewanie tradycyjnych „stu lat” i symboliczną lampkę szampana. 
Seniorzy świetnie bawili się przy znanych przebojach granych przez 
kapelę z Kobylnicy i Zbyszka Jelonka. - Takie spotkania powinny 
odbywać się częściej, nie tylko raz do roku. My też potrzebujemy się 
spotkać, powspominać, zabawić się – zgodnie twierdzili seniorzy. 
Organizatorzy zadbali o liczne atrakcje. Przed publicznością wystąpił 
z nowym repertuarem zespół wokalny „Ruczaj”. Popis tańców latyno 
– amerykańskich, który niewątpliwie podniósł wszystkim ciśnienie, 
dali młodzi tancerze ze Słupskiego Klubu Tańca Sportowego „Paktan” 
prowadzonego przez państwo Elżbietę i Adama Zięciaków. Jednak 
najwięcej entuzjazmu wzbudził występ cheerleaders „Maxi – Energa” 
Słupsk i „Hit” Kobylnica. Dużo braw zebrała też grupa taneczna „Bunt” 
z Sycewic prowadzona przez choreografa panią Gabrielę Keller 
– Janus. Czuwająca nad całością Hajka Święch, zaproponowała 
uczestnikom spotkania wiele pomysłowych i zabawnych konkursów. 
Sporo śmiechu wywołał konkurs obierania ziemniaków w wielkich, 
zupełnie nieprzydatnych do tego celu rękawicach. Do udziału w tym 
konkursie poproszony został Wójt Leszek Kuliński wraz z małżonką 
Anną, jego zastępca Sekretarz Gminy z małżonką Elżbietą, Skarbnik 
Gminy Izabela Hubert wraz z mężem Tomaszem, Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Bogdan Popiel z małżonką i Sołtys Kobylnicy Aleksander 
Grygier wraz z dwiema asystentkami. Mistrzem szybkiego obierania 
ziemniaków został niespodziewanie Bogdan Popiel, który z pomocą 
małżonki wyprzedził wszystkich startujących. Sporo wzruszeń wywołał 
koncert piosenek biesiadnych. Była to okazja do przypomnienia sobie 
melodii, a w wielu przypadkach i słów, śpiewanych przed laty. Na sali 
nie zabrakło solenizantów i jubilatów. Państwo Władysława i Stefan 
Gołąbowie z Bolesławic obchodzili 50 lecie, a państwo Beata i Zdzisław 
Radke z Kobylnicy 45 lecie pożycia małżeńskiego. Pan Zdzisław 
świętował również swoje imieniny. Imieniny również obchodziła pani 
Zdzisława Kozak z Sycewic. 84 i 85 urodziny obchodzili państwo 
Irena i Jerzy Redmerscy z Wrzącej. Z kolei 80 urodziny obchodził 
pan Franciszek Żyła z Widzina. Solenizanci i jubilaci otrzymali wraz z 
życzeniami owacje i słodkie upominki. Organizacja tak dużej imprezy 
była możliwa dzięki ogromnemu wkładu pracy wszystkich pracowników 
GOK i świetlic wiejskich oraz wolontariuszy w osobach: Heleny 
Lipiejko, Kingi Trejdy, Grażyny Gzowskiej, Danuty Piechny, Małgorzaty 
Matwiejczuk, Agnieszki Janusz, Agaty Bąkowskiej, Eweliny, Pauliny i 
Emila Górzyńskich, Kamila Libigodzkiego, Wojciecha Jaśkiewicza, 
Klubu Wolontariusza z Gimnazjum w Kobylnicy pod opieką pani 
Teresy Mikołajczak, dyrektora GZEAGS Witolda Stecha oraz 
grupy mieszkańców Kobylnicy pod dowództwem radnych Bogdana 
Popiela, Ryszarda Cichosza, Stanisława Solarczyka oraz sołtysa 
Aleksandra Grygiera. Organizatorzy serdecznie dziękują kierownictwu 
Hipermarketu „Real” w Kobylnicy, Robertowi Adkonisowi – właścicielowi 
firmy drobiarskiej w Komiłowie i Tomaszowi Jarząbkowi z Hurtowni 
Warzyw i Owoców w Słupsku za rzeczowe i finansowe wsparcie 
imprezy.               Tomasz Włodkowski 

Hucznie bawiono się podczas „I Gminnego Balu Seniora”
w Zespole Szkół Samorządowych w Kobylnicy
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Hucznie bawiono się podczas „I Gminnego Balu Seniora”
w Zespole Szkół Samorządowych w Kobylnicy

BANK SPÓŁDZIELCZY W SŁAWNIE
Filia w Kobylnicy

Z okazji zbliżających się 
Świąt Bożego Narodzenia,

życzymy Państwu dużo spokoju
i odpoczynku, 

wielu prezentów pod zieloną choinką,
spełnienia marzeń, miłości, przyjaźni,
niezapomnianych i szczęśliwych dni 

w Nowym  Roku 2010

Polecamy:

RACHUNEK OSZCZĘDNOŚCIOWY
brak opłat za prowadzenie! atrakcyjne oprocentowanie!

zapraszamy do placówek Banku w: SŁAWNIE, BIAŁYM 
BORZE, MALECHOWIE, POLANOWIE oraz SIANOWIE

Gminny Ośrodek Kultury
w Kobylnicy

zaprasza wszystkich chętnych
6 lutego 2010 roku,

do ośrodka „Berela” w Kobylnicy
na bal karnawałowy

„Odyseja Kobylnicka”
czyli bal tematyczny

z mitologią w tle.

Z przyjemnością powitamy na balu 
Herę, Zeusa, Hefajstosa, Afrodytę, 
piękną Helenę, Parysa i innych. Do 
tańca grać będzie zespół „Silver 
Band”, a smakowitą sylwestrową 
konsumpcję przygotuje firma 
gastronomiczna „Maja”. Bilety w 
cenie 250 zł od pary do nabycia w 
GOK Kobylnica tel. 059 842 90 61.

Wielki bal 
karnawałowy z 
antyczną nutką
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Bajka ku chorych 
pokrzepieniu

Szlachetne zdrowie, nikt się nie dowie
 jako smakujesz aż się zepsujesz 

Jan Kochanowski

Co bardziej pamiętliwi i Alzheimera jeszcze 
nie mający powiadają, że były nasz premier, 
dziś wielkiej zacności szef Europejskiego 
Parlamentu nie zdążył kiedyś na ważne 
głosowanie w Parlamencie krajowym bo 
zaplątał się we własne reformy. Wszyscy 
jednak z polityką odrobinę związani wiedzą, 
że to były barchanowe, nie na miarę czasów 
szyte hajdawery Mańka Krzaklewskiego, który 
nawą państwową z tylnego siedzenia kierować 
raczył. Z żeglarskiego punktu widzenia to 
układ ze wszech miar oczywisty, bo kto z Was 
wilki morskie widział łajbę, która ma z przodu 
płetwę sterową czy rumpel. Przesiądźmy się 
jednak do rządowej limuzyny, która zwykle 
pędzi jak podrasowany walec drogowy, 
poprzedzany policyjnym kogutem, nie zważając 
na to co jej na drodze stanie. Nic byłoby się 
wszakże złego nie stało gdyby nie fakt, że z 
tylnego siedzenia nie widać tego, co przed 
przednią szybą się dzieje. Tak właśnie zostały 
rozjechane wszelkie społeczne oczekiwania z 
AWS-owskim ruchem reformatołów i rządem 
pana Jerzego B. związane. Skutki tych 
reformatorskich działań najdotkliwiej odczuwa 
nasz region. Reforma administracyjna dokonała 
mordu na województwie słupskim i aborcji na 
województwie środkowo-pomorskim, które 
zamordowano tuż przed jego narodzeniem. 
Tworząc nikomu nie potrzebne powiaty dano 
natomiast stołki i taborety najwierniejszym 
swojakom. W oświacie jedynym sukcesem 
reformy jest szybko postępująca edukacja 
bandytyzmu, narkomanii i dziecięcej prostytucji 
od najniższych klas z hukiem wprowadzonych 
gimnazjów. Kiedyś, jak dziadowie moi mawiali, 
szczyl po gimnazjum to było panisko z „małą 
maturą” - sekretarz gromadzkiej rady tudzież 
wójt. Poziom nauczania i egzaminacyjne 
matołectwo sięgają dziś dna nie dającego się 
porównać, bez obrazy, do żadnego państwa 
na świecie. Kierowanie najważniejszym dla 
przyszłości Rzeczpospolitej resortem stało 
się udziałem i nagrodą pocieszenia dla 

ludzi najdurniejszych, a często niezbędnych 
dla funkcjonowania sztucznych koalicji 
programowych. Dobrze, że koło jakiś troglodyta 
wcześniej zdążył wymyślić, bo u nas nie 
byłoby już na to szans. Psu w buty można też 
wsadzić reformę ubezpieczeń społecznych. 
Wprowadzenie drugiego i trzeciego filaru OFE, 
które na potęgę okradają przyszłych emerytów 
jest ewidentnym porozumieniem władzy i 
kapitału ubezpieczeniowego, stworzonym 
wyłącznie dla ich obustronnej korzyści. System 
emerytalny tak się zaplątał w te majtochy, 
że jak uważa dr Robert Gwiazdowski - były 
szef Rady Nadzorczej ZUS a dziś Prezydent 
najbardziej opiniotwórczego w Polsce Centrum 
im Adama Smitha - polskim emerytom może 
pomoc jedynie pavulon, którym dobijali swoich 
pacjentów „specjaliści” z łódzkiego pogotowia. 
Najbardziej dotkliwą dla wszystkich stała się 
jednak farsa zwana reformą służby zdrowia. Nie 
ma zadowolonych lekarzy, średniego personelu 
medycznego a tym bardziej pacjentów. Ja nie 
narzekam, uchowaj Boże, na swoją przychodnię 
i szpital, ale znam przypadki, nawet takie, 
że lekarz pierwszego kontaktu diagnozuje 
pacjentkę przez telefon 
a ta umiera w tym 
samym dniu, bo nawet 
pogotowia nie zdążyła 
wezwać. Ot, symulantka 
jedna, wolała umrzeć 
niż pójść do pracy! 
NFOZ kradnie pieniądze 
społeczne wzorem 
ZUS-u, stawiając sobie 
pałace i tworząc dla 
swojaków wysokie 
synekury. Do lekarza 
pierwszego kontaktu 
w wielu przychodniach 
rejestrować się trze-ba 
z tygodniowym wy- 
przedzeniem. Dla cho-
rego na wieprzową 
grypę to może być równe 
z wyrokiem śmierci. 
To że pacjentka ze 
zdiagnozowanym pod- 
czas mammografii ra-
kiem piersi czeka rok 
na miejsce w szpitalu 
onkologicznym, jest dla  
mnie ewidentnym mor- 
derstwem przez 
zanie-chanie. Starzy 
ludzie, mimo że życie 

poświęcili tej „cholernej komunie”, mają jednak 
w warunkach dzisiejszej demokracji wolny 
wybór. Państwo pozwala im wybierać miedzy 
mieszkaniem, jedzeniem, zdrowiem i życiem. 
„Spieprzaj dziadu” i nie narzekaj. W Indiach czy 
w Chile Pinocheta nawet takiego wyboru nie 
mają. U nas nawet wolno publicznie dyskutować 
o szczepionkach na świńską grypę, choć 
argumentów za i przeciw nikt zweryfikować 
nie potrafi. W tym podstawowym sporze - jedni 
wysyłają min. Kopacz do więzienia inni rzecznika 
Kochanowskiego do psychiatry. Ja byłbym za 
tym, żeby Kochanowski wziął Kopaczową pod 
mankiet i razem poszli sobie pod lipę. Kaczory 
powiadają, że za ich rządów grypa była ptasia a 
za obecnych świńska. Ja pamiętam jednak, że 
tamtą roznosiło nawet ptactwo wodne i chyba 
pomyłkowo nie ten gatunek wybito w Toruniu. 
Nie słyszałem jednak jeszcze o chorujących 
na grypę świniach i nic mi nie wiadomo, aby 
wybito z tego powodu jakąkolwiek fermę trzody 
chlewnej. Nie pamiętam też, aby z tego powodu 
ktokolwiek od koryta odsunięty został. 

Tadeusz Gawlik
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8 grudnia w Szkole Podstawowej w Kwakowie 
odbył się teatrzyk edukacyjny, pt. „Słodka i zła”. 
Celem programu było: eliminowanie zachowań 
agresywnych, minimalizowanie złości, ukazanie 
zagrożeń płynących z szerzących zepsucie, bez 
moralnych wartości programów telewizyjnych 
(kreskówki, reklamy, gry komputerowe, 
czasopisma itd.), kształtowanie i nazywanie 
uczuć, przestrzeganie wzorów prawidłowego 
zachowania, ukazanie nieuchronności 
konsekwencji za własne działania, budowanie 
atmosfery współpracy i zaufania między 
młodzieżą a dorosłymi, wdrażanie do 
przestrzegania norm zachowań. Uczniowie 
dziękują Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za wspaniały 
spektakl profilaktyczny, który pozwolił nam 
wzbogacić postrzeganie świata oraz nauczył 
nas współżycia w grupie rówieśniczej.

Samorząd Uczniowski SP Kwakowo

„Słodka i zła”

6 grudnia jak dobrze wiecie, święty Mikołaj 
chodzi po świecie. Dźwiga swój worek 
niezmordowanie. Dziś każde dziecko prezent 
dostanie. Wesoło, zabawnie i z humorem klasa 
I zorganizowała przedstawienie szkolne z okazji 
Mikołajek. Najmłodsze „Mikołajki” śpiewały 
wdzięcznym głosikiem piosenki świąteczne, 
recytowały wierszyki sławiące dobroć i szczodre 
serce Mikołaja, którym może być każdy z nas. 
W tym dniu odwiedził nas również Wójt Gminy 
Kobylnica p. Leszek Kuliński, który przebrany 
za Mikołaja wręczył dzieciom z oddziału 
przedszkolnego i klasie I paczki. Za wszystkie 
prezenty bardzo gorąco dziękujemy.

Klasa I wraz z wychowawcą

 W sobotnie grudniowego popołudnia w 
Bolesławcach odbyła się trzecia już edycja 
“spotkanie po latach”. Na imprezę przybyli 
obecni i byli mieszkańcy, którzy przyjechali z 
różnych stron Polski miedzy innymi z Poznania, 
Białogardu, Siemianic, Noskowa, Widzina i 
Słupska. Spotkanie tradycyjnie rozpoczęto 
piosenką biesiadną “Rutką Bolesławicką”. 
A potem już wspomnienia i oglądanie zdjęć 
sprzed lat. Okazało się, że niewiele się wszyscy 
zmienili. Wciąż mają o czym rozmawiać i nadal 
dobrze bawią się w swoim towarzystwie. Do 

Dzieci ze Świetlicy Wiejskiej w Widzinie 
szykując się na przyjście Świętego Mikołaja 
upiekły już w sobotę 5 grudnia ciasteczka, 
którymi częstowały przybyłe dzieci. Chcąc 
umilić Mikołajowi pobyt w świetlicy wykonały 
specjalnie dla niego kolorowe, witrażowe 
gwiazdki, będące piękną ozdobą świetlicy. Teraz 
dzieciom długie wieczory upływają w świetlicy 
pod znakiem gier planszowych. Najbardziej 
popularną grą stała się gra w „Uno”, w której 
udział bierze jednocześnie kilkanaście osób. W 
świetlicy dobrze spędza się wolny czas.

Elżbieta Czarnuch

„Mikołajkowa kraina”

Nie narzekają na nudę

Trzecie spotkanie
po latach

tańca mieszkańcom przygrywali bracia Jan i 
Andrzej Szewcowie z Bolesławic.
Tak na wspomnieniach sprzed lat, o 
opowieściach o obecnym życiu, żartach, 
dobrym jedzeniu i dobrej zabawie upłynęły 
zebranym sobotni wieczór i noc, aż do rana. 
Wszyscy bawili się znakomicie. Organizatorami 
imprezy byli: Urszula Dudek, Grażyna Gzowska, 
Danuta Piechna, Irena Gołębiewska. Dekorację 
świetlicy wykonali: Elżbieta Witczak i Iwona 
Sikora, a głównym sponsorem imprezy był 
Tomasz Jarząbek.         UD
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Jak co roku, tradycji stało się zadość i 
uczniowie Szkoły Podstawowej im. Kornela 
Makuszyńskiego w Kobylnicy poddali się 
andrzejkowemu szaleństwu. Maluchy z 
klas „0” – III, aby poznać swoją przyszłość 
przygotowały na tą okazję razem ze swoimi 
wychowawcami wróżby. Do zabawy przyłączyli 
się również rodzice, którzy upiekli ciasteczka 
z losami. Ale oprócz wróżb w klasach, 
przygotowano również wiele niespodzianek 
w świetlicy szkolnej. Najciekawsze okazały 
się wróżby przeprowadzone w prawdziwie 
tajemniczej atmosferze. W sali przygotowanych 
zostało osiem stanowisk wraz z wróżkami – 
uczennicami klasy VI a. Wróżki w przepięknych 
strojach profesjonalnie wróżyły przyszłość. 

…ale góra grosza jest największa na świecie” 
– to motto jak co roku przyświeca akcji „Góra 
grosza”, organizowanej przez Towarzystwo 
„Nasz Dom” pod patronatem Ministerstwa 
Edukacji Narodowej. Tegoroczna akcja, jak co 
roku cieszyła się ogromnym entuzjazmem wśród 
uczniów naszej szkoły, bowiem zawsze chętnie 
służymy pomocą najbardziej potrzebującym. 
Łącznie zebraliśmy 25545 monet, co dało kwotę 
502,95 zł. Od wielu lat dodatkową motywacją 
jest także organizowany w szkole konkurs na 
klasę, która w przeliczeniu na jednego ucznia 
zbierze najwięcej monet. Tegoroczni zwycięzcy 
to: klasa V i I - 1 miejsce, klasa II - 2 miejsce, 
klasa VI - 3 miejsce. Cieszymy się ogromnie, że 
nasza pomoc choć w niewielkim stopniu może 
przyczynić się do poprawy bytu dzieci z Domów 
Dziecka.

Samorząd Uczniowski SP Kwakowo

Mimo epoki e-maila, sms, telefonów kartka 
świąteczna to nieodłączny symbol Świąt 
Bożego Narodzenia. Najpiękniejsze są te, które 
wykonano własnoręcznie z napisanymi od 
serca życzeniami. Taki właśnie cel przyświecał 
konkursowi plastycznemu zorganizowanemu 
przez panią Karolinę Kowalewską – 
wychowawcę klasy I. Uczniowie wykonali 
samodzielnie kartki, które poddane zostały 
wnikliwej ocenie jurorów. Z wielkim trudem i po 
wielu wahaniach zwycięzcy zostali wyłonieni w 
trzech kategoriach: Klasy 0-II – Jola Przyborek 
z klasy II - miejsce I; klasy III-IV – Justyna 
Grzonka z kl. III – miejsce I; klasy V-VI – Olga 
Radwańska z Kl. V – I miejsce Kolejnym 
etapem będzie zorganizowanie podczas 
zebrania rodziców kiermaszu, na którym chętni 
za niewielką opłatą będą mogli zakupić piękne 
kartki świąteczne 

 Samorząd Uczniowski SP Kwakowo

Andrzejkowe wróżby

Dzieci mogły poznać imiona swoich przyszłych 
partnerów, miejsce najbliższych wakacji, 
przyszły zawód (ja z przykrością stwierdzam, 
że wylosowałam, że będę bezrobotna… ), 
miejsce zamieszkania itp. Z wróżb skorzystali 
wszyscy uczniowie szkoły podstawowej. 
Wróżby wzbudziły zainteresowanie i wiele 
emocji. Dzięki nauczycielom świetlicy dzień ten 
był pełen tajemnic i niespodzianek. Andrzejki, 
to również wspaniałe bale. Nauczyciele 
- opiekunowie Samorządów Uczniowskich 
w klasach młodszych i w klasach starszych 
zorganizowali uczniom dyskoteki andrzejkowe, 
na których wszyscy doskonale się bawili. 

Bożena Łazorczyk

„Jeden 
grosz znaczy 

niewiele…

„Kartka świąteczna”
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7 grudnia w sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej w Kwakowie rozegrany 
został wśród najmłodszych członków sekcji tenisa Uczniowskiego Klubu 
Sportowego „Olimpijczyk” I Mikołajkowy Turniej Tenisa Stołowego 
zorganizowany przez Prezesa UKS Andrzeja Wojtaszka. Turniej rozegrany 
został wśród dziewcząt i chłopców z klasy III i IV. Na zwycięzców czekały 
nagrody rzeczowe, a wszyscy uczniowie startujący w turnieju otrzymali 
pamiątkowe medale, dyplomy, rakietki oraz słodycze. Spośród dziewcząt 
najlepsze okazały się Dominika Kozioł z klasy III i Marta Ślizak z IV 
klasy. Wśród chłopców Dawid Bindas z III klasy i Mateusz Dąbrowski z 
IV klasy. Zawodnicy dziękują Wojciechowi Gąbarczykowi i Ryszardowi 
Seemannowi za finansowe wsparcie działalności klubu.  TW

W tym roku NZOZ Centrum Zdrowia „Salus” po raz kolejny był organizato-
rem konkursu plastycznego pod tytułem „Rak nie wyrok – zadbaj o życie 
swoje i swoich bliskich”. Uczniowie naszej szkoły z pełną świadomością 
przystąpili do wykonania prac plastycznych. Ich treść była zgodna z 
celem konkursu, którym było propagowanie profilaktyki zdrowotnej wśród 
uczniów szkół podstawowych. Prace były niezwykle czytelne i barwne. 
Jury konkursu, spośród nadesłanych prac wyróżniło i nagrodziło 21. Miło 
nam donieść, że wśród nagrodzonych prac znalazł się rysunek uczennicy 
naszej szkoły Katarzyny Baran. Życzymy Kasi dalszych sukcesów.

Samorząd Uczniowski SP Kwakowo

12 grudnia zawodnicy z UKS „Sparta” Sycewice 
z powodzeniem zakończyli dwudniowy turniej 
piłki nożnej „Reda Cup – rocznik 2000” 
zajmując w nim III miejsce. W turniej udział 
wzięło 20 zespołów z Pomorza. Zespół z 
Sycewic w meczu o finał przegrał ze zwycięzcą 
turnieju „Wikielec” Iława 1: 2. W meczu o trzecie 
miejsce Spartanie pokonali zespół „Chemika” 
Police 7: 2. Drugie miejsce zajęła drużyna 
„Lechii Gdańsk. Najlepszym piłkarzem turnieju 
został zawodnik Sparty Czubak Karol. Młodzi 
Spartanie, których do „boju” prowadził trener 
Ryszard Henryk, wystąpili w składzie: Jakub 
Żuliński, Aleks Henryk, Piotr Janczukowicz, 
Patryk Szabat, Karol Czubak, Dorian Stasiak, 
Krzysztof Gniła, Michał Sławski, Maciej 

Oryginalnym pomysłem WKS „Flota” 
Gdynia, organizatora XVII Otwartych 
Mistrzostw Pomorza Dzieci w Judo im. 
Wiesława Sawickiego, okazało się połączenie 
sportowego wyczynu z festynem „Japan 
Day”. W zawodach uczestniczyli judocy z 
UKS „Orzeł” Kończewo, którzy trzykrotnie 
stawali na podium.
Nasi młodzi sportowcy dobrze zaprezentowali 
swoje sportowe umiejętności na gdyńskim 
turnieju, w którym startowało ponad 200 judoków 
i judoczek z województwa pomorskiego, 
kujawsko-pomorskiego, warmińsko-
mazurskiego i zachodnio-pomorskiego. W 
kategorii dzieci z roczników 1997/98/99 drugie 
miejsce i srebrny medal zdobył Norbert Katschke 
(55 kg). Na piątym miejscu uplasował się Paweł 
Janikiewicz (30kg). Konrad Kwaśniewski (42 
kg) przegrał w repesażach. Wśród młodzików, 
rocznik 1995/96, drugie miejsce i srebrny medal 
wywalczyła Ewa Janikiewicz (44 kg), a trzecie 
miejsce i brązowy medal zdobył Paweł Kur (60 
kg). Judocy „Orła” Kończewo mieli okazję nie 
tylko do sportowych emocji podczas walk na 
tatami, ale także do udziału w cyklu imprez 
sportowo-kulturalnych związanych z Japonią. 
Podczas festynu promowano dyscypliny 
sportowe poprzez zawody w judo, pokazy 
jujitsu, kendo, kyokushinkai, jodo, aikido. Była 
też okazja do poznania bogatej kultury i sztuki 
Kraju Kwitnącej Wiśni. Na wystawie można 
było zobaczyć drzewka bonsai, lalki kokeshi, 
uczestniczyć w warsztatach orgiami, kaligrafii 
japońskiej i rysunku manga.        TW

Sukcesy UKS „Sparty” Sycewice

Janczukowicz, Jakub Łącki. Kierownictwo nad 
zespołem sprawował Paweł Sławski. Zespół 
z Sycewic swoją grą budził podziw wśród 
fachowców biorących udział w turnieju. Jeden 
pechowo zagrany mecz sprawił, że zespół z 
Sycewic nie wygrał turnieju. Trzeba przyznać, 
że dobra praca z młodymi adeptami piłki nożnej 
przy szkole w Sycewicach przynosi im coraz 
większe sukcesy na krajowych arenach. Młodzi 
piłkarze z Sycewic w rundzie jesiennej słupskiej 
klasy okręgowej Junior „E” wygrali wszystkie 
mecze zdobywając w ośmiu spotkaniach 126 
bramek. Gratulujemy zawodnikom i trenerowi 
Ryszardowi Hendrykowi osiągniętych sukcesów 
i życzymy dalszych.

Redakcja

Mistrzostwa 
Pomorza w judo

Mikołajkowy Turniej Tenisa Stołowego „Profilaktyka zdrowia”



14

Towarzystwo Krzewienia 
Kultury Fizycznej

zaprasza do siłowni na trening 
wytrzymałościowo-siłowy, siłowy, 
aerobowy oraz na rehabilitację ruchową. 
Prowadzimy również zajęcia fitness, czyli 
nowoczesne formy gimnastyki w grupach 
dla Pań. Serdecznie zapraszamy do Hali 
Widowiskowo-Sportowej Przy Zespole 
Szkól Samorządowych W Kobylnicy 

Siłownia dla Pań i Panów czynna 
od poniedziałku do piątku

w godzinach od 16.30 do 21.00
Grupowe zajęcia fitness dla Pań 

We wtorki od godz. 18.00 do 
21.00

i w czwartki od 18.30 do 21.00

Pamiętaj, że w dzisiejszych czasach przy 
siedzącym trybie życia utrzymywanie 
swoich mięśni w należytej kondycji 
jest nieoceniona pomocą dla Twojego 
organizmu. Życie bez większego ruchu, 
bez spalania kalorii, jest najkrótszą drogą 
do powstawania wielu chorób i skrócenia 
jego okresu. Odpowiednie ćwiczenia 
mięśni są wstanie odwlec w czasie moment 
pojawienia się efektów starzenia. Oprócz 
rozwijania widocznych mięśni nie można 
zapomnieć o tym, którego nie widać, a który 
jest najważniejszy ze wszystkich – mięsień 
sercowy. Na jego stan korzystnie wpływa 
zarówno trening siłowy jak i aerobowy. 
Regularne uczęszczanie do siłowni jest 
w stanie znacznie zmniejszyć ryzyko 
występowania osteoporozy u osób po 
przekroczeniu 40 roku życia. W przypadku 
kobiet, jest to szczególnie ważne. 
Ćwiczenia siłowe pomagają zapobiegać 
urazom dolnych części pleców. Już po 
trzech miesiącach regularnych treningów, 
w organizmie człowieka zachodzą trwałe 
zmiany funkcjonalne i chemiczne. Wraz 
ze wzrostem wydolności, poprawia się 
stan serca. Zdrowsze serce oznacza także 
obniżenie poziomu tętna oraz poprawienie 
wydolności naczyń krwionośnych. 

Dodatkowe informacje pod telefonem nr 
695 744 811

Chcesz stracić parę zbędnych kilogramów? 
Zyskać zgrabną sylwetkę?

A może pragniesz rozbudować muskulaturę?
Zwiększyć swoją siłę i sprawność?
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KULINARIA
Wszystkie gospodynie znają na pamięć 
doskonałe przepisy od lat praktykowane 
w rodzinie, celebrowane i przekazywane 
z pokolenia na pokolenie. Święta w 
każdym Polskim domu są podobne, często 
niepowtarzalne i jedyne w swoim rodzaju. 
Tysiące przepisów na śledzie, karpia czy 
pierogi są skrzętnie zapisywane w domowych 
zeszytach, często okrywane tajemnicą i 
pilnowane niczym skarb. Świąteczne ciasta 
potrafią oczarować nas wyjątkowym smakiem i 
aromatem korzennych przypraw.

Korzenne pierniczki
 • Składniki:
- 1 szklanka miodu gryczanego
- 1 szklanka cukru
- 3 szklanki mąki pszennej
- 1 jajko
- po 1 łyżeczce sody oczyszczonej i kakao
- 1torebka przyprawy piernikowej
- gotowe kolorowe lukry i posypki

 • Sposób przygotowania:
  1. Rozpuścić miód z cukrem i masłem, dodać 
mąkę, sodę, kakao oraz przyprawę piernikową. 
Dodać jajko i zagnieść ciasto. Tak przygotowane 
ciasto należy zawinąć w spożywczą folię i 
włożyć do lodówki ma całą noc.
  2. Ciasto cienko rozwałkować i wycinać 
foremkami pierniczki. Wycięte pierniczki 
układać na blasze wyłożonej pergaminem i piec 
w temperaturze 180 stopni około 20 minut.
  3.Gotowe pierniczki dekorujemy lukrami i 
posypką.

Wigilijne śledzie korzenne
 • Składniki:
- filety śledziowe solone,
- cebula,
- liście laurowe,
- ziele angielskie, pieprz w ziarnach,
- gożdziki, zioła prowansalskie,
- cytryna, olej słonecznikowy.

 • Sposób przygotowania:
  1. Filety pokroić na jednakowe porcje, jeśli 
są zbyt słone namoczyć, opłukać i wysuszyć. 
Cebulę pokroić w półplasterki. Przygotować 
wyparzone słoiczki.
  2. W słoikach układać warstwami cebulę 
i śledzie. Do każdego słoiczka włożyć po 
listku laurowym, kilka ziaren pieprzu i ziela 
angielskiego oraz goździki ( zależnie od 
upodobań, ja daję po 3 na słoik). Można także 
do każdego słoiczka włożyć po pół plasterka 
cytryny, razem ze skórką. Są wtedy bardziej 
wytrawne.
  3. Po wierzchu posypać ziołami i skropić 
sokiem z cytryny. Zalać olejem, odstawić na 
minimum 3 dni. 

Smacznego H.Ś.

Najdłużej żyjące narody osiągają średnio 83 
lata dla kobiet i 77 lat dla mężczyzn. Tak jest 
na przykład w Holandii i Szwecji. W Polsce to 
odpowiednio 78 i 69 lat. 

 Przeciętny polski 20-latek ma 178 cm wzrostu 
(mężczyzna) i 166 cm (kobieta). Pokolenie ich 

Wszystko onaj…
w latach i centymetrach

ojców miało 174 cm, a pokolenie dziadków 171 
cm. Mieszkańcy miast są nieco wyżsi od swych 
rówieśników ze wsi o około 1,5 cm.

Dzieci wysokich rodziców zazwyczaj mają 
wzrost podobny do rodziców, zaś dzieci 
rodziców niższych bywają często dużo wyższe.

„Kochanie króla” – pasjonująca i pełna namiętności opowieść o miłości, intrydze i zdradzie. 
Gwiazdorska obsada. Występują Scarlet Johansson, Natalie Portman i Eric Bana.

„Nie kłam kochanie” – przebojowa komedia o kłamstwach, kłamczuchach i prawdziwej miłości. 
Grają największe polskie gwiazdy: Piotr Adamczyk, Marta Żmuda Trzebiatowska, Beata Tyszkiewicz, 
Tomasz Karola, Tamara Arciuch i inni. Polecam na prezent pod choinkę i do wspólnego oglądania.

Hajka.

Kup w prezencie super 
film na DVD

Przedświąteczne porządki raczej nie będą 
przypominać idyllicznej bajki, ale dzięki trikom 
szybko się z nimi uporasz!

• Jasny dywan lub wykładzinę, szczególnie 
te o długim włosiu są trudne do utrzymania 
czystości. Jeśli niechżesz czyścić ich na mokro, 
spróbuj „prania” na sucho posypując dywan 
mąką ziemniaczaną lub talkiem. Wchłoną one 
zabrudzenia. Następnie wyszczotkuj włosie i 
odkurz odkurzaczem

• Plamę z czerwonego wina szybko usuniesz 
z wykładziny posypując solą, a następnie 
nanosząc na nią piankę do golenia.

Ekstra rady
• Linoleum będzie lśnić, jeśli naniesiesz na nie 
roztwór wody i mleka w proporcji 1 : 1

• Zastawę z porcelany należy umyć w płynie do 
naczyń, ale płukać w wodzie z octem.

• Srebra. Jeśli na sztućcach srebrnych 
zauważysz ciemne plamy, namocz sztućce w 
wodzie po gotowaniu ziemniaków.

• Nalot ze stalowych sztućców szybko usuniesz 
polerując je miękką szmatką i pastą do zębów.

Miłych porządków - Hajka - 
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WIGILIA W KOŃCZEWIE
Blisko dwustu mieszkańców z Bolesławic, 
Bzowa, Kczewa, Kończewa, Kobylnicy, 
Kuleszewa, Reblina, Runowa, Sierakowa, 
Słonowic, Słonowiczek, Ścięgnicy, Wrzącej 
i Zagórek zaprosił na tegoroczną Gminną 
Wieczerzę Wigilijną Samorząd Uczniowski 
Szkoły Podstawowej w Kończewie, 
Gminny Ośrodek Kultury oraz Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Kobylnicy. W pięknie 
udekorowanej staraniem nauczycieli i uczniów 
sali gimnastycznej z mieszkańcami Gminy 
uroczyście przełamali się opłatkiem Wójt Gminy 
Kobylnica Leszek Kuliński, jego zastępca 
Sekretarz Gminy Jan Plutowski, Skarbnik 
Gminy Izabela Hubert, Radny Zbigniew 
Krynicki, Kierownik OPS Anna Łabik, Dyrektor 
GOK Zbigniew Podolak. Świąteczny nastrój 
odmawiając modlitwę i błogosławiąc świąteczne 
potrawy wprowadził ks. Piotr Perszko. Na 
stołach znalazły się tradycyjne potrawy wigilijne, 
z których największym wzięciem cieszyły się 
pierogi z kapustą i grzybami, barszczyk oraz 
ryby. Uczestnicy wieczerzy obejrzeli Misterium 
Bożonarodzeniowe w wykonaniu uczniów ze 
Szkoły Podstawowej w Kończewie przygotowane 
przez Panie Małgorzatę Karczmarek i Różę 
Skrzypską. Atmosferę uroczystości wigilijnej 
podtrzymał śpiewając znane i mniej znane 
kolędy zespół wokalny „Ruczaj” z Kobylnicy 
doskonale prowadzony przez Panią Elżbietę 
Stec. Dużo braw zebrał również za swoje 
występy Wojskowy Zespół Wokalny ze 
Słupska “WIARUSY” pod kierownictwem ppłk 
rezerwy Romualda Detmera, który zmienił 
nieco charakter wieczerzy śpiewając oprócz 
kolęd pieśni żołnierskie i patriotyczne. Na 
powodzenie tej, mającej już kilkunastoletnią 
tradycję Gminnej Wigilii, zapracowała rzesza 
oddanych jej organizacji ludzi i instytucji. 
Szczególne słowa uznania należą się dyrektor 
szkoły Pani Helenie Budlewskiej, Radzie 
Rodziców i nauczycielom z SP w Kończewie, 
pracownikom Ośrodka Pomocy Społecznej i 
Gminnego Ośrodka Kultury za przygotowanie 
świątecznej wieczerzy oraz Sołtysom i Radom 
Sołeckim za wsparcie finansowe. 

Tomasz Włodkowski


